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Forsiden:
Mor - det vil jeg gerne gå til! 
Sådan lød en af kommenta
rerne fra et af børnene, da Ny
borg Firmasport introducerede 
Motionsbolden i Nyborg.
30 børn og voksne afprøvede 
det nye familiespil, hvor alle 
kan være med.
Foto. Niels Nyholm.

Den indre styrke
Velkommen til det nye år. 1992 bliver et år, hvor der på 

mange måder bliver brug for Dansk Firmaidrætsforbund, men 
også et år, hvor forbundet i særlig grad er rustet til at fremme 
målet - idræt for alle.

Vi har i det forgangne år været vidne til, at de andre idræts
organisationer har styrket sig ved at gå sammenlægningsvejen. 
DDGU og DDSG&I bliver i 1992 til Danske Gymnastik- og 
Idrætsforeninger (DGI), og Dansk Idræts-Forbund har for at 
styrke den internationale profil indlemmet Danmarks Olympiske 
Komité i organisationen.

Den vej er DFIF ikke gået. Firmaidrætten har i stedet søgt 
den indre styrke. På repræsentantskabsmødet i Slagelse blev der 
sagt ja tak til en helt ny struktur. Forbundets opbygning er blevet 
fladere og mere fleksibel, og ikke mindst de store jyske amts
kredse må hilse den nye kredsstruktur velkommen. Ved at sige ja 
tak til den nye struktur, har Dansk Firmaidrætsforbund styrket 
sig indadtil, og gjort arbejdsbetingelserne for sammenslutninger 
og kredse endnu bedre, og der er lagt mere kompetence ud til 
sammenslutningsformændene.

Hermed er der også lagt op til et tættere samarbejde mellem 
' forbundet og græsrødderne, bysammenslutningerne. Et af må

lene for 1992 er, at DFIF skal være det idrætsforbund i Danmark, 
der står med den bredeste vifte af motionstilbud, men Styrelsen 
er også opmærksom på, at det ikke er alle sammenslutninger, der 
endnu er klar til at tage alle motionsaktiviteterne op.

Som formand Tage Carlsen afslutningsvis betonede i Styrel
sens beretning, er det vigtigt, at der er overensstemmelse mellem 
forbundets og sammenslutningernes ønsker. Det nytter ikke, at 
Styrelsen har visioner om afvikling af flere motionskampagner og 
mere familieidræt, hvis sammenslutningerne ikke kan følge med. 
Men fremtiden ligger på familie/motionsområdet, og det er Sty
relsens faste overbevisning, at der ikke må mangle tilbud på disse 
områder.

Med den nye indre styrke, skal 1992 skal være det år, hvor 
firmaidrætten med idræt for alle for alvor viser flaget.

John Thrane.
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Kun få kritiske røster
A f John Thrane 
Redaktør

Foto. -jt.

Tilfredshed med styrel
sens beretning. 
Grundkøb i Nyborg 
godkendt. D e køben
havnske firmaidræts
unioner sagde nej tak 
til frieriet. Hård kritik 
af Idrætsafdelingen.

At dømme efter de få 
kritiske røster, var repræ
sentanterne tilfredse med 
Styrelsens beretning ved det 
netop afholdte repræsen
tantskabsmøde i Slagelse. 
Selvom beretningen kom 
vidt rundt i alle hjørner af 
forbundets virke, var der kun 
få bemærkninger fra salen.

Sover hårdt
Svend Bjørnbak, Kolding 

Firma Sport, var dog først

på banen, og rettede fra ta
lerstolen en hård kritik mod 
Idrætsafdelingen (IA), der 
“sover hårdt”, som han ud
trykte det.

- IA sover temmelig 
hårdt, når man har været 
seks år om at indføre mix- 
håndbold og mix-fodbold, 
sagde Svend Bjønbak og han 
efterlyste nytænkning og 
vilje til at skifte nogle af de 
traditionelle idrætsgrene ud. 
Han påpegede med ud
gangspunkt i medlemstal
lene, at antallet af idræts
udøvere er faldende i de 
traditionelle idrætsgrene. 
F.eks. er oldgirls håndbold 
passé ved kreds- og lands
stævner p.gr.a. for få delta
gere.

Erik Lundsgård fra IA’s 
billardsektion tog kraftigt til 
genmæle på kritikken og 
sagde bl.a.:

- Idrætsafdelingen har i 
de sidste 4-6 år bestået af en 
fast kerne, der målbevidst 
har arbejdet frem mod gode

resultater. Man har fået ud
arbejdet PR-foldere, der er 
taget nye initiativer, der er 
kommet nye idrætsgrene. 
Derfor er det meget kedeligt 
at skulle modtage hård kri
tik for frivillig arbejdsind
sats, sagde Erik Lundsgård, 
der samtidig efterlyste kon
krete forslag fra sammen
slutningerne til, hvad IA kan 
gøre for at fremme udviklin
gen.

Styrelsesmedlem Kurt Pe
tersen, der er tilforordnet 
IA, efterlyste en mere kon
struktiv kritik, fordi det også 
er sammenslutningernes an
svar, at IA udvikler sig og 
følger med tiden.

- Der er et tøbrud på vej i 
Idrætsafdelingen, og IA har 
selv bedt forbundets struk
turgruppe om at se på afde
lingen. Jeg mener at der- 
skete store fremskridt på 
sektionsårsmøderne, hvor 
næsten alle sektioner redu
cerede alderbegrænsnin
gerne væsentligt, hvilket be

tyder, at børn og unge nu 
kan deltage i kreds- og 
landsstævner.

Grundkøb godkendt
For at sikre en eventuel 

udvidelse af forbundskonto
ret i Nyborg, bad Styrelsen 
repræsentantskabet god
kende et køb af den tilstø
dende grund på 1800 kva
dratmeter. Ved det første 
jordkøb fik forbundet for
købsret til grunden, men 
denne forkøbsret udløber 
inden næste repræsentant
skabsmøde.

Der fremkom en del kri
tik af placeringen af forsla
get i formandens beretning, 
og ikke som et selvstændigt 
punkt. Kurt Olesen, Nyborg 
Firma Sport, kunne her op
lyse, at hvis forbundet ikke 
købte jorden, ville naboen, 
Nyborg Svømme- og Bade
land gøre det, og så ville en 
udvidelse være umulig. På 
den baggrund godkendtes 
jordkøbet med stort flertal.
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Halfond nedstemtKjøbenhavn siger 
nej tak

I forbindelse med fusions
forhandlingerne mellem 
DDSG&I og DDGU, har 
forbundet påny taget kon
takt til de tre firmaidræts
unioner i København, men 
intet tyder på, at man der er 
interesseret i at komme ind 
under DFIF's vinger.
Helt konkret drejer det sig 
om ca. 80.000 aktivitetsmed
lemmer og Jan Sørensen fra 
Københavns Firma Sport 
fastholdt, at DFIF meget 
gerne ser et samarbejde, og 
han gentog, at firmaidræt 
ikke skulle dyrkes i de fol
kelige organisationer, men i 
DFIF.

- Vi er tilfredse med for
holdene i DDSG&I, men er 
også glade for en fortsat dia
log med DFIF, svarede 
Kjeld Storm fra KFIU, der 
takkede for frieriet til de 
godt 80.000 medlemmer, 
men fastholdt, at det stadig 
er et nej tak. Han blev bak
ket op af DDSG&I’s næst
formand Henning Jensen, 
der ikke var glad for at se, 
at DFIF gik på strandhugst i 
København, mens man var 
optaget af arbejdet med 
sammenlægning med 
DDGU.

Roser til
aktivitetsudvalget

Til slut var der rosende 
ord til aktivitetsudvalget fra 
Peter Bisgaard, Hillerød Fir
masport, der også roste ud
valgets nye linie omkring fa
milien.

- Her er I inde på noget 
af det helt rigtige, sagde Pe
ter Bisgaard, der advarede 
mod i for høj grad, at ind
drage familien til forbundets 
landsstævner.

- Stævnerne kan meget 
nemt blive for store, sagde 
Peter Bisgaard, og frem
hævede, at ved kreds- og 
landsstævner er det særligt 
samværet med arbejdskolle
ger der tæller.

Kun 38 af DFIF's 80 by
sammenslutninger havde 
svaret på det spørgeskema, 
som en arbejdsgruppe om
kring oprettelse af en hal
fond havde udsendt.

Formålet var, at sondere 
sammenslutningernes bygge
planer i den nærmeste frem
tid. Spørgeskemaerne viste, 
at 11 bysammenslutninger 
har konkrete planer for hal
byggeri i de kommende 5-6 
år. På baggrund af dette be
hov, havde arbejdsgruppen 
udarbejdet et forslag til en 
halfond, hvor sammenslut
ningerne kan hente rente- 
og afdragsfri lån til halbyg
geri m.m.

Arbejdsgruppen har 
bestået af Peter Hurwitz, 
Nykøbing F., Svend Christen
sen, Morsø og forbundskon
sulent Jørgen Rasmussen.

- Jeg ønsker at så mange

tipsmidler som muligt kom
mer direkte ud til sammen
slutningerne, sagde Peter 
Hurwitz, Nykøbing F., initia
tivtager til halfonden, og 
han fortsatte.

Støtte til de
små sammenslutninger

- Det er et ønske om at 
støtte de små sammenslut
ninger, hvor man har svært 
ved at samle en stor egenka
pital til byggeri af egne faci
liteter. Egne lokaler er i dag 
helt nødvendige, fordi den 
nye folkeoplysningslov har 
skærpet konkurrencen om 
lokalerne overalt i kommu
nerne. Samtidig kræver alle 
de nye tiltag og ideer fra 
forbundets side, at man har 
gode faciliteter, og det er 
der langt fra alle der har, 
sagde Peter Hurwitz, der 
dog måtte se sit forslag lide

en krank skæbne, da det 
blev nedstemt med 36 stem
mer for og 109 stemmer 
imod.

Støtte til alle
Styrelsen kunne ikke an

befale forslaget, idet man 
har den politik, at alle sam
menslutninger skal kunne få 
støtte. Hvis der skal foræres 
penge væk til halbyggeri, er 
det kun én sammenslutning 
om året forbundet kan 
støtte.

Forbundet vil istedet for
høje udlånsrammerne i an
lægs- og materialefonden, 
således at der kan ydes lån 
op til 400.000 kroner til hal
byggeri, og op til 200.000 
kroner til klubhus m.v. Sam
tidig vil man åbne mulighed 
for lån til vedligeholdelse.

jt•

Velkommen ril 
Dansk Motions Forbund

Erling Olsen, formand for 
DMF, på talerstolen efter 
optagelsen i DFIF. Foto. -jt.

Med 120 stemmer for og 
ingen imod, blev Dansk Mo
tions Forbund optaget som 
landsforbund i DFIF.

DMF har 114 medlems
foreninger med omkring 
15.000 medlemmer fordelt 
over hele landet. Forbundet 
blev stiftet i 1973, og fore
står omkring 175 motionsar
rangementer landet over.

DFIF og DMF har i vid 
udstrækning sammenfal
dende interesser, og henven
der sig til samme målgruppe: 
folk der dyrker idræt på mo
tionsplan. DMF arrangerer 
fortrinsvis marcher, men 
har også motionscykling og

motionssvømning på pro
grammet.

- Vi har nu skabt mulig
hed for, at DMF kan komme 
ud af den stagnation, som vi 
har været inde i de sidste 
par år, sagde formand for 
DMF, Erling Olsen.

- Vi er nu en del af den 
etablerede idrætsverden, og 
nu er det op til os selv, at 
udnytte de muligheder , som 
er åbnet op for os, sagde 
Erling Olsen, der var speci
elt glad for den enstemmige 
optagelse af forbundet.

I Firmaidræt vil vi på et 
senere tidspunkt tegne et 
mere indgående portræt af 
DMF.
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Ordensudvalget nedlagt
Behandlingen af struktur

materialet søndag trak ud, 
og det skyldes, at dirigen
terne og strukturgruppen 
gennemgik materialet alt for 
minutiøst. Som Kurt Peter
sen indledte med at sige, var 
det trods alt 5. eller 6. ud
gave repræsentanterne sad 
med, og materialet har været 
til høring på formandsmødet 
i april og forbundsrådsmø
det i september. Meget tid

kunne været vundet med en 
hurtigere gennemgang.

Repræsentanterne vedtog 
materialet som det var frem
lagt, og det indebar blandt 
andet, at ordensudvalget 
blev nedlagt, og at Idrætsaf
delingen ikke fik stemmeret 
på repræsentantskabsmø
derne.

Nyt medlem af styrelsen
Det var med spænding at 

man så frem til punkt 11, valg 
i henhold til lovene, og det 
blev ikke mindre spændende 
af, at omkring 35 repræsen
tanter fra Landsdel Syd plud
selig rejste sig og forlod mø
det! Det var en pinlig og 
utrolig demonstration af lige
gyldighed overfor de folke-

Peder Bisgaard, Hillerød 
Firmasport, ny i styrelsen. 
Foto. -jt.

Leo Frederiksens Mindepokal 
til skytte fra Randers F. S.

Ved aftenfesten i Vest
hallen blev der også tid til at 
uddele Leo Frederiksens 
Mindepokal, der gives til en 
firmaidrætsleder, der har vir
ket til gavn for skyttesagen.

I år faldt valget på for
manden for skydeudvalget i 
Randers Firma Sport, Preben 
Andersen, der blev medlem 
af RFS’s skydeudvalg helt til
bage i 1977.

Preben Andersen har i 
alle de år, han har repræsen
teret skydningen, altid talt 
skytternes sag, og er kendt 
og agtet overalt som en me
get aktiv leder og arrangør af 
lands- og kredsstævner.

Preben blev i 1983 valgt til 
formandsposten for skydeud
valget i RFS, og desuden har 
han i perioden fra 1980 til 
1987 siddet i DFIF’s riffel-

Preben Andersen, formand for 
skydeudvalget i RFS.

sektion. Endvidere har Pre
ben siden 1983 været med
lem af Århus Amtskreds be
styrelse som repæsentant for 
skydning.

valgte, der gør et stort stykke 
arbejde for forbundet.

Men stemt blev der, og 
næstformand Jørn Godt blev 
enstemmigt genvalgt til sty
relsen. Derudover var Kri
stian Hansen, Grindsted og 
Verner Sørensen, Aalborg 
på valg. Der var to modkan
didater, Peder Bisgaard, Hil
lerød og Svend Christensen, 
Morsø.

På forhånd kunne ingen 
sige hvordan valget ville 
falde ud, så det var med 
spænding at stemmesedlerne 
blev talt op. Resultatet blev,

at Peder Bisgaard blev valgt 
med 84 stemmer, Kristian 
Hansen genvalgt med 77 
stemmer. Verner Sørensen 
opnåede ikke genvalg med 
53 stemmer og Svend Chri
stensen fik 46 stemmer.

Verner Sørensen betak
kede sig forståeligt nok, da 
der var valg til suppleant til 
styrelsen, så ny suppleant 
blev Tonny B. Andersen, 
formand for Randers Firma 
Sport. Svend Christensen, 
Morsø, blev genvalgt som 
suppleant til styrelsen.

-jt-

Sat udenfor døren
Formand for Idrætsafde

lingen (IA), Hans Erik Jør
gensen, gik på talerstolen om 
søndagen med det ændrings
forslag, at lA’s bestyrelse 
dels skulle med på kom
mende repræsentantskabs
møder, samt at IA’s besty
relse, der består af de ti 
formænd for idrætssektio
nerne, også skulle have stem
meret.

Repræsentantskabet sagde 
ja til det første, så IA kom 
ind i varmen, men til kardi
nalpunktet om stemmeret til 
hele bestyrelsen, fik IA den 
kolde skulder.

IA tog konsekvensen og 
udvandrede kollektivt med 
den begrundelse, at når man 
alligevel ikke kunne få ind
flydelse, var det tidsspilde at 
overvære mødet.

- Vi føler os sat udenfor 
døren, sagde en tydelig for
tørnet formand for IA, 
Hans Erik Jørgensen, og 
han fortsatte.

- Det er forkert, at den 
største afdeling i forbundet, 
så at sige forbundets ryg
rad, kun har én sølle 
stemme. Vi kommer jo fra 
sammenslutninger og 
kredse, så vi er jo ude fra 
hvor tingene sker. Vi kriti
seres for manglende enga
gement og fremsynethed, 
og samtidig sættes vi uden
for døren. Det synes vi er 
for dårligt. Styrelsen har 
tidligere givet udtryk for, at 
hele IA ’s bestyrelse bør 
have stemmeret, men vi fik 
ingen opbakning fra styrel
sen i denne omgang, sagde 
Hans Erik Jørgensen.

IA forlod mødet i protest da de ikke fik stemmeret. Foto. -jt.
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Bedre held næste gang
Kjeld Mølgaard fra Frede
rikshavn Firma Klubber 
sætter i dette indlæg 
spørgsmålstegn ved diri
genternes rolle, og foreslår, 
at styrelsen i fremtiden fin
der en dirigent udenfor 
DFIF's rækker.

Vi har overstået et 
repræsentantskabsmøde der 
var set frem til med spæn
ding, på grund af de mange 
nye forslag. Forberedelser
ne var i orden, vi kendte 
alle en hel del til de mange 
forslag fra strukturudvalget, 
der havde udført et godt og 
professionelt arbejde. Alli

gevel er det et af de dårligste 
repræsentantskabsmøder jeg 
har været med til, og jeg har 
trods alt været til en del siden 
første gang i 1970 i Sønder
borg.

Det er selve afviklingen af 
mødet, jeg er utilfreds med. 
Hvor fejlen er, kan jeg ikke 
sige, for det er ikke til at vide 
hvilke aftaler, der er mellem 
styrelsen og dirigenten.

Vi vælger to dirigenter på 
mødet, men det er bevidst, at 
jeg skriver dirigenten i ental, 
for det virker som én diri
gent, og så en hjælper til at 
holde styr på dirigentens pa
pirer. Det er jo dirigenten 
der har magten, når han er 
valgt. Den magt forstår han 
at udnytte fuldt ud.

Der var fra forbundets 
side givet meddelelse om, at 
mødet forventes færdig ca. kl. 
13.00 søndag. Det tidspunkt 
kunne måske være overholdt, 
hvis vi havde “kørt på” om 
lørdagen i stedet for at smøle 
tiden væk. Var det taktik? Vi 
kunne også have forlænget 
mødet lørdag med en time på 
grund af stofmængden. Var 
det dårlig planlægning?
Begge dele kan dirigenten 
svare på, men de interesser 
han repræsenterer, blev frem
met med denne mødeledelse.

Jeg vil gerne henstille, at 
de fremtidige landsmøder bli
ver ledet af en dirigent, der 
findes udenfor forbundet.
Det er galt, når der kan frem
komme røster om, at mødets

forløb var styret af dirigen
tens egne private meninger. 
Uanset om det er rigtigt el
ler ej, er det forkert, at ryg
terne kan opstå.

Det er synd for forbun
det og deltagerne, at man i 
forvejen siger ca. kl. 13.00, 
og så ikke engang kan klare 
det med en halv times over
tid. Havde styrelsen i forve
jen bestemt, hvor langt vi 
skulle komme lørdag, eller 
var det dirigenten alene, der 
bestemte det?

Bedre held til næste 
repræsentantskabsmøde.

Kjeld Mølgaard 
Frederikshavn Firma 

Klubber.

Neutrale
dirigenter

Hons Thomsen (tv) og Kaj Christensen styrede mødet med hård 
hånd. Måske for hårdt er der nogle der mener. Foto. -jt.

Ovenstående indlæg fra 
Kjeld Mølgaard, Frederiks
havn Firma Klubber, har 
været forelagt styrelsen, der 
har følgende kommentar:

Det er klart, at afviklingen 
af et repræsentantskabsmøde 
efterfølgende blev drøftet i 
styrelsen, og afviklingen af 
1991 - udgaven i Slagelse er 
ingen undtagelse.

Styrelsen kan tilslutte sig 
ovennævnte indlæg ved
rørende en vis utilfredshed, 
men den angår væsentligst, at

styrelsen finder det utrolig 
dårligt, at alt for mange re
præsentanter forlod mødet 
inden dets afslutning.

I programmet var der gan
ske vist opført et forventet 
afslutningstidspunkt, og sty
relsen vil gerne understrege, 
at det var et forventet tids
punkt, og 1 time over det 
forventede tidspunkt burde, 
mødets indhold taget i 
betragtning, ikke kunne over
raske nogen.

Vedrørende dirigenternes

rolle under mødet, skal det 
bekræftes, at mødets afvik
ling naturligvis i hovedtræk 
var diskuteret styrelsen og di
rigenterne imellem. Styrelsen 
fandt, at det var vigtigt med 
to erfarne dirigenter, mødets 
indhold taget i betragtning, 
hvorfor det var naturligt, at 
indstille som man gjorde. 
Begge blev da også valgt 
uden modkandidater.

Tidspunktet for mødets af
slutning lørdag var i overens
stemmelse med det aftalte, og 
skyldes ikke mindst praktiske 
årsager, så som transport til 
dc forskellige indkvarterings
steder.

Med hensyn til betragtnin

gen om den ene dirigents 
rolle i forbindelse med afvik
lingen af selve mødet, må det 
være op til den enkelte mø
dedeltagers opfattelse af situ
ationen, hvordan man vil 
tolke den, men styrelsen vil 
da gerne udtrykke, at den 
finder det beklageligt, at der 
kan opstå sådanne rygter.

Det er helt klart styrelsens 
holdning, at en dirigents vig
tigste opgave er, at få afviklet 
mødet på en sådan måde, at 
der ikke kan stilles spørgsmål 
om dirigentens neutralitet i 
enhver sag, stor eller lille, der 
kommer til behandling på et 
møde.

Styrelsen.
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ÆSENTANTSKABSMØDE 1991 REPRÆSENTANTSKABSMØDE 1991 REPRÆSENTANTSKABSMØDE 1991 RE-

Aaerbæks Ærespokal til 
Niels-P. Gregersen

Guldnål til 
Bent Stendorf

Det var en synlig bevæget 
Bent Stendorf, Slagelse, der 
under aftenfesten af for
mand Tage Carlsen blev 
kaldt frem for at få overrakt 
DFIF’s Guldnål. For idræts
lederen Bent Stendorf var 
der pludselig mange tråde 
der blev spundet sammen:

Overrækkelsen fandt sted 
i Vesthallen, den idrætshal, 
som Bent Stendorf om no
gen var manden bag, da den 
blev indviet i 1972, og som 
han var formand for indtil 
1981. Slagelse Firma Sport 
var arrangør, og det var en 
af firmaidrættens allerfor- 
nemste hædersbevisninger 
han fik overrakt.

Bent Stendorfs arbejde i 
firmaidrætten strækker sig 
over 35 år, lige fra han var 
medstifter af Slagelse Stati
ons Idrætsklub (DSB), hvor 
han fungerede som formand 
indtil 1969, indtil han fik nyt

Bent Stendorf og fru Kirsten. 
I midten formanden for 
Slagelse Firma Sport, Kaj 
Danielsen. Foto. -jt.

job hos DSB i København.
Pladsen tillader ikke her at 

give en fyldestgørende skil
dring af Bent Stendorfs ar
bejde både for DFIF og for 
Slagelse Firma Sport. Netop 
nu er han mest kendt som 
krumtappen i den arbejds
gruppe, der det sidste halvan
det år har arbejdet med for
bundets nye struktur.

Agerbæks Ærespokal er 
en hædersbevisning, der til
deles en firmaidrætsleder, 
som har udført et dygtigt og 
initiativrigt arbejde for fir
maidrætten i Danmark.

I år faldt valget på for
manden for Flelsingør Firma 
Idræt, Niels-P. Gregersen, 
der i forbindelse med aften
festen i Vesthallen fik over
rakt den evigt vandrende 
ærespokal, indstiftet i 1962.

Niels P. Gregersen er be
styrelsesmedlem i Helsingør 
Sportsunion og desuden 
medlem af bestyrelsen for 
Helsingør-hallen. Senest er 
han indvalgt i Folkeoplys
ningsudvalget i Helsingør 
Kommune.

Niels har været formand

Niels-P. Gregersen modtog 
den eftertragtede Agerbæks 

Ærespokal. Foto. -jt.

for Helsingør Firma Idræt 
siden 1981, og han har desu
den varetaget flere tillids
hverv for DFIF, senest i for
bindelse med opførelsen af 
det nye forbundskontor i 
Nyborg, hvor han sad i byg
geudvalget.

I hans formandstid har 
Helsingør Firma Idræt haft 
en betydelig tilgang af firma
klubber, så sammenslutning-

ROFI årets sammenslutning

Tage Carlsen (tv), sammen med de fire ROFI-repræsentanter. 
Fra venstre er det Ragna Knudsen, Ulla Holm, Jens Kr. 
Øllgaard og Ole Sig. Foto. -jt.

- Det vidner om en le
vende organisation, at der 
også i år var flere kandida
ter til prisen som Årets 
sammenslutning, sagde di
rektør Claus Kruse, Biku
ben Nyborg, da han præs
enterede Årets 
sammenslutning i DFIF.

Forud for nomineringen 
af Årets sammenslutning 
var foregået noget af et 
maskespil, idet formand 
Tage Carlsen netop sidder 
i den komité, der hvert år 
afgør hvem der skal have 
denne pris.

Man var i komiteen 
enige om en helt anden 
sammenslutning end Ring
købing og Omengs Firma
idræt (ROFI), og det kom

således helt bag på Tage 
Carlsen, da Claus Kruse i sin 
motivering gjorde det tyde
ligt for alle, at det var den 
driftige vestjyske sammen
slutning, der i 1992 fejrer 25 
års jubilæum, valget var fal
det på.

Som repræsentant for 
ROFI var det således en to
talt overrasket, men også 
stolt formand for ROFI, 
Tage Carlsen, der modtog 
Ejgon Bertelsens mindepo
kal- en flot skulptur - der er 
det synlige bevis på hæde
ren.

På skulpturen står “Idræt 
og fællesskab”, og Tage 
Carlsen var hurtigt til at 
dele æren med de over 100 
ledere i ROFI, der har været 
med til at bygge den dyna

miske sammenslutning op.
- Det glæder mig meget, 

at et godt teamwork beløn
nes, for uden en god besty
relse og nogle velfunge
rende udvalg, var ROFI 
ikke nået så langt, sagde 
Tage Carlsen, og bad de til

stedeværende fire repræs
entanter fra ROFI om, at 
komme op og hjælpe til 
med at bære prisen hjem til 
det vestjyske.

Firmaidræt bringer i 
næste nummer er portræt 
af ROFI, der som nævnt i 
år kan fejre 25 års jubi-
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INSTRUKTØR- OG LEDERKURSER FORÅR 1992

BOWLING I

Tid og sted: d. 21. - 2 3 . februar'92 i Fredericia. 
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmeldlng: Snarest muligt

BOWLING II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen, 
og der arbejdes teoretisk og praktisk med flg. 
emner:

- Spilleregler.
- Korrektion af afvigelser.
- Flytte - og kompenserings

systemer.
- Fejl - og retteteknik.
- Forskellige spil og systemer.

Tid og sted: d. 07. - 09. feb. '92 i Ringkøbing. 

BOWLING III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen, 
og der arbejdes teoretisk og praktisk såvel 
individuelt som i grupper med flg. emner:

- Fejl - og retteteknik.
- Lektionsplanlægning.
- Undervisningsmetodik.

Tid og sted: 
Kursuspris: 
Tilmelding:

d. 20 . - 22. marts '92 i Odense, 
kr. 600,-

Senest d. 06. feb. '92.

DART I

individuelt som i grupper med flg. emner:
- Dartsplllets grundelementer.
- D FiFs regler.

Tid og sted: d. 27. - 29. marts '92 i Odense.
Kursuspris: kr. 600,-
Tllmeldlng: Senest d 27. februar '92.

BILLARD III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen, 
med mulighed for videre uddannelse som 
hjælpeinstruktør på DFIFs kurser.
Der undervises teoretisk og praktisk såvel 
individuelt som i grupper med flg. emner:

- Stødteknik.
- Billardsystemer.
- Undervisningsmetodik.
- Instruktionsøvelser.
- Lektionsplanlægning.
- Tilrettelæggelse af lokalt 

færdighedskursus.

Tid og sted: d. 27. - 29. marts '92 i Middelfart.
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: Senest d. 13. feb.'92.

KEGLER II
Kurset er anden del af instruktøruddannelsen, 
og der arbejdes teoretisk og praktisk med:

- Figurspil.
- Kugle - og stilbedømmelse.
- Fejl - og retteteknik.
- Stævne- og turneringstilrette

læggelse efter DFIFs regler.
- Undervisningsteknik.

Tid og sted: d. 13. -15. marts '92 i Middelfart.
Kursuspris kr. 600,-
Tilmelding: Senest d. 01. fe b . '92.

MARKEDSFØRING
Kurset der viser, hvordan man synliggør 
Firmasporten i sin by.

Formål: At vise kursisten, hvor vigtigt det er, 
at markedsføre og synliggøre sammenslut
ningen / kredsen, at give ideer til, hvordan 
dette bedst kan gøres.

Målgruppe: Kurset henvender sig til formænd 
og personer, der er udpeget til at varetage 
markedsføringen i kredsen / sammenslutningen. 
Indhold:

- Intern markedsføring: Informa
tion, planlægning, involvering, lederens specielle 
opgave/synlig ledelse, det sociale, PR- 
lederens forpligtelser og beføjelser.

• Ekstern markedsføring: Medierne, lokal 
videoreklame, markedsføringsmidler, udstillinger/ 
messer, "anderledes" arrangementer, salg af rekla
meplads og egen sammenslutnings markedsføring.

Tid og sted:d. 08. -10. maj '92. i Ålborg.
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: senest d. 26. marts '92.
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INSTRUKTØR-OG LEDERKURSER FORÅR 1992

SKYDNING I
Kurset er første del af instruktøruddannelsen, 
og der arbejdes teoretisk og praktisk med:

- Riffelskydningens grundele
menter ( kun 15 m .)

- Våbentilladelse. 
-Sikkerhedsbestemmelse.
- DFIFs regler.

Tid og sted: d. 21. - 23. februar '92 i Hobro.
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: Hurtigst muligt.

SKYDNING III
Kurset er sidste del af instruktøruddannelsen, 
og der arbejdes teoretisk og praktisk med rif
felskydning 50 m.

- Skydestillinger
- Makkermetoder.
- Udendørsskydning / bane - 

kommandør.
- Instruktionsmetodik.
- Instruktionsøvelser.
- Undervisningsteknik.

Tid og sted: 1) d. 08. -10. maj '92. i Vojens.
2) d. 22. - 24. maj '92 i Middelfart. 

Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: 1) senest d. 25. marts '92.

2) senest d. 08. april '92.

Kurset er første del af instruktøruddannelsen,

elementer.
- Våbentilladelse.
- Sikkerhedsbestemmelser.

Tid og Sted: d. 06 .-08 . marts '92. i Hobro,
Kursuspris: kr.600,-
Tllmeldlng: Hurtigst muligt.

Grundlæggende kursus 
i foreningsarbejde.
Kursets formål er, at give nye og kommende 
firmaidrætsledere indsigt i og supplerende 
viden om foreningsarbejde.
Teoretisk og praktisk arbejdes der såvel 
såvel individuelt som i grupper med:

- DFIF-organisation.
- Foreningsledelse.
- PR.
- Forholdet til offentlige myndig

heder.
- Generalforsamling / repræsen
tantskabsmøde.

- Holdning og motivation.

Der er planlagt flg. to kurser i foråret '92.

Tid og sted: 1) d. 03 -05. april '92 i Nykøbing
Falster.

2) d. 24. - 26. april '92 i Viborg. 
Kursuspris: kr. 600,-
Tilmelding: 1) senest d. 20. feb. '92.

2) senest d. 10. marts '92.

MARKEDSFØRING ( Opfølgning )
Kurset henvender sig til de personer, der har 
deltaget på DFIFs markedsføringskurser.
På kurset vil der blive arbejdet med flg.emner

- Hvordan går det med den 
markedsføringsplan, der blev 
lagt på det første kursus ?

- Erfaringsudveksling.
- Ideer.
- Fremtiden.

Tid og sted: d. 12. juni - 13. ju n i'92 i Fredericia.
Kursuspris: kr. 400,-
Tilmelding: Senest d. 01. april. '92.

Kursusprisen: Omfatter undervisning, materialer, ophold og 
forplejning ( dog ikke drikkevarer).

Tilmelding: skal ske på tilmeldingskort, som underskrives af 
kreds / sammenslutning, og som tilsendes forbundskontoret 
senest den dato, der er nævnt under det enkelte kursus.

Yderligere oplysninger: Kan fås ved henvendelse til: 
Uddannelseskonsulent Jane Have Andersen på tlf 65 316560.

f) Dansk Firmaidrætsforbund
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Vingsted som hovedsæde
A f John Thrane 
Redaktør

Efter et roligt årsmøde 
i DDSG&I samler 
interessen sig om det 
næste stormøde 
mellem D D G U  og 
DDSG& I i 
januar 1992, hvor de 
nye amtsgrænser skal 
på plads. Her skal også 
placeringen af den nye 
organisations hoved
sæde lægges fast.

Set i forhold til årsmødet 
i 1990, var man vidne til et 
betydeligt mere afdæmpet 
årsmøde i DDSG&I her i 
1991. Årsmødet i 1990 var 
præget af meget følelsesla
dede indlæg fra de delege
rede, delvist fremprovokeret 
af et debatoplæg forud for 
mødet fra Dansk Idræts- 
Forbunds formand Kai 
Holm, hvori han dels opfor
drede til en sammenlægning 
af de to folkelige idrætsor
ganisationer, og dels opfor
drede skytterne til at holde 
op med at blokere for et 
fornuftigt samarbejde.

I år var der intet debat
oplæg fra Kai Holm, og DIF 
var slet ikke repræsente
ret.Derfor var det paradok
salt, at man nu i DDSG&I 
har sat sporskiftet på sam
menlægning.

Mennesker i centrum
I den fælles beretning op

fordrede Jørgen Petersen til, 
at den nye organisation sæt

ter mennesket i centrum. - 
Det er simpelthen vores ek
sistensberettigelse og mål
sætning for foreningsarbej
det, sagde Jørgen Petersen, 
der også opfordrede til at se 
på andre målgrupper, ek
sempelvis de handicappede, 
familien, arbejdsledige og 
indvandrergrupper, som et 
mål for DDSG&I’s aktivite
ter.

Nyt hovedkvarter
Et kontroversielt emne på 

årsmødet var spørgsmålet 
om den nye organisations 
hjemsted. I sin beretning 
sagde formand Jørgen Peter
sen bl.a., at den vigtigste be
grundelse for at vælge Ving
sted er muligheden for et 
administrationsfællesskab 
med den nye skytteorganisa
tion, De Danske Skyttefor
eninger, der vil køre deres 
aktiviteter fra Vingsted.

Han slog også fast, at 
såfremt Vingsted ikke blev 
valgt, vil man placere hoved

sædet et helt fjerde sted.
Man vil således hverken 
bruge DDGU's kontor i 
Vejle, eller DDSG&I’s på 
Englandsvej i København.

Flere af de 366 delege
rede var imod Vingsted som 
hovedsæde, og anførte dels, 
at Vingsted trafikalt er svært 
at komme til, at der er tradi
tion for en placering af ho
vedsædet i København, tæt 
på de besluttende myndighe
der og politikkerne, at Eng
landsvej i forvejen er cen
tralt beliggende, så hvorfor 
bruge millioner på et nyt 
sted, og slutteligt, at der 
også er et personale at tage 
hensyn til.

Josef Jezewski fra KFIU 
opfordrede således til at 
finde et andet sted i landet til 
et nyt hovedsæde, og gerne et 
centralt sted, hvor man nemt 
kan komme til og fra.

En fremstrakt hånd
Traditionen tro var der 

også en hilsen fra de andre

Formand for DDSG&I, Jørgen 
Petersen blev enstemmigt 
genvalgt ved årsmødet på 
Nyborg Strand. Foto. -jt.

organisationer. Tage Carlsen 
talte således dels som for
mand for Idrættens Fælles
råd, og dels i egenskab af 
formand for DFIF.

- Jeg synes at det er godt 
og fornuftigt med en sam
menlægning af de to organi
sationer, det kan der kun 
komme noget godt ud af, 
sagde Tage Carlsen, og han 
fortsatte.

- Jeg ser ingen problemer 
i, at DFIF fortsat kan bevare 
sin selvstændighed og identi
tet efter en fusion dels mel
lem DIF og DOK, dels mel
lem DDGU og DDSG&I. 
Firmaidrætten vil fortsat 
være katalysatoren mellem 
de to store idrætsorganisati
oner, fastslog Tage Carlsen, 
der også havde en frems
trakt hånd til de tre køben
havnske firmaidrætsunioner.

- De tre københavnske 
firmaidrætsunioner KFIU, 
LTFU og FKBU skal være 
velkomne. Vi har det klare 
mål, at al firmaidræt bør 
samles i DFIF, og jeg er sik
ker på, at DFIF vil kunne 
tilbyde den københavnske 
firmaidræt gode faciliteter, 
hvis man er interesseret i at 
genoptage samarbejdet, un
derstregede Tage Carlsen.

Sidste nyt
På det netop afholdte 

stormøde den 3.-5. januar 
1992, blev så godt som alle 
amtsgrænser i den nye orga
nisation, Danske Gymnastik- 
og Idrætsforeninger (DGI) 
lagt fast. Her blev det samti
dig besluttet, at hovedkvarte
ret skal ligge i Vingsted.
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A f Kaj Larsen

I sommer bebudede 
formanden for aktivi
tetsudvalget, Kaj Lar
sen, at han efter 15 år 
på posten ønskede at 
trække sig som 
formand. Her svarer 
han på, hvorfor han 
traf dette valg.

I 15 år har jeg været for
mand for DFIF’s aktivitets
udvalg (AU). I 15 år har 
udvalget haft skiftende med
lemmer og konsulenter. I 15 
år har forbundets ledelse øn
sket at tilgodese AU med 
menneskelige og økonomiske 
ressourcer, og repræsentant
skabet har bakket op om 
AU’s ideer, blandt andet ved 
at ændre forbundets formåls
paragraf, så udvalgets virk
somhed blev lige med for
bundets ideologi.

Konstant fremgang
115 år har forbundet og 

dermed AU haft en konstant 
fremgang. Fremgangen ser 
ud til at fortsætte, samtidig 
med, at repræsentantskabet 
bakker stadig mere helhjertet 
op om AU’s ideer.

Forbundets ledelse ønsker 
stadig at tilgodese AU med 
menneskelige og økonomiske 
ressourcer, og i udvalget sid
der stadig gode folk.

Men jeg er ikke formand 
for udvalget længere. Og 
hvorfor nu det, når det går så 
godt? Det spørgsmål har 
mange stillet mig i de sidste

Dagen derpå
måneder, fra jeg traf og of
fentliggjorde min beslutning 
om at stoppe i forbindelse 
med repræsentantskabsmødet 
i november 1991.

Lad mig her slå fast, at 
grunden ikke er, at jeg føler 
mig udbrændt. Det er heller 
ikke på grund af surhed, bit
terhed eller lignende overfor 
forbundet eller enkeltperso
ner. De diskussioner og 
debatter, der har har været i 
tidens løb, har været spæn
dende udfordringer, der har 
sat liv i arbejdet og har været 
med til at præge udviklingen i 
DFIF.

Forbundets
udviklingsafdeling

Det er helt min egen be
slutning, og der er tale om 
flere grunde.

Jeg synes, at 15 år er lang 
tid, og da udvalget er forbun
dets udviklingsafdeling, må 
der nyt blod til for at sikre en 
maximal positiv udvikling.

Jeg ønskede at se udvalget 
fortsætte med dampen oppe, 
det vil sige inden, at nogle af 
de øvrige ihærdige folk for
svandt.

Jeg ønskede flere weeken
der fri til mig selv og min 
familie. Skønt jeg nok ikke 
bliver helt inaktiv i firma
idrætten må man erkende, at 
det først og fremmest var 
weekenderne, det gik hårdest 
ud over.

Afløser mangler
Selve arbejdsbyrden jog 

mig ikke bort, men selv om 
den ikke er 100 % kendt af 
de fleste, har det jo nok alli
gevel været årsagen til, at der 
ikke umiddelbart har kunnet 
findes en afløser for mig, på 
trods af jeg meddelte min be
slutning i meget god tid.

Selv om jeg naturligvis 
savner samværet, ideerne, 
dikussionerne og arbejdet, 
som jeg er gået helhjertet ind 
for i 15 år, (og stadig gør), sy
nes jeg, at jeg har truffet den 
rigtige beslutning, men det 
gør mig naturligvis ondt, at 
der endnu ikke er kommet en 
kreativ, dynamisk og ener
gisk afløser på min plads.

Jeg kan sagtens undværes. 
Ingen er uundværlig, men ud
valget kan ikke undvære en 
formand i længere tid, selv

om det er dygtige og arbejd
somme medlemmer og kon
sulenter, der sidder der i dag.

Jeg håber inderligt, at den 
rigtige snart må dukke op, så 
udvalget kan fortsætte i 
samme retning og tempo.

Fra sidelinien
Jeg vil ihvertfald med stor 

interesse følge udviklingen i 
AU og i forbundet, som i 15 
år har udgjort en væsentlig 
del af min hverdag.

Set fra sidelinien ser bille
det lidt anderledes ud, og 
uden at blande mig i udval
gets aktiviteter kan det ikke 
udelukkes, at jeg engang 
imellem vil kommentere, 
hvad jeg ser.

Lov mig én ting, og det 
gælder alle ledere indenfor 
DFIF; vær gode ved jer selv, 
ved hinanden og ved jeres fa
milier. I er alle vigtige brik
ker for forbundet, og det skal 
være sjovt at have et frivilligt 
ulønnet fritidsjob.

Tak for de 15 år!
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Gode oplevelser
A f Ulla Holm 
Skjern, Tarm, Ø lgod  
Firma Idræt

Rigtig mange deltager hvert år på DFIF’s kurser, 
og finder hjælp og ny inspiration til arbejdet 
hjemme i sammenslutningen. Ulla Holm har 
deltaget i to vidt forskellige kurser, dels Familie- 
idrætslederkurset og dels i Problemløsnings
kurset. Her skriver hun om sine oplevelser.

Jeg samler på gode ople
velser - og gode oplevelser 
kan man få ved at tage på 
DFIF kurser. Her i efteråret 
har jeg deltaget i de tre 
weekendkurser i familie
idræt samt i et problem
løsningsmøde. Disse kurser 
har i høj grad givet mig for
nyet energi og inspiration til 
at gøre en aktiv indsats i 
min egen sammenslutning.

Grænserne prøves af
Det er svært at beskrive 

den glæde og aktivitet der 
har været på familieidræts
kurserne, for det skal ople
ves, men jeg skal alligevel 
forsøge.

På disse kurser har vi vir
kelig fået afprøvet nogle 
grænser, og vi har fået utro
lig mange gode ideer med 
hjem. At tage på familie
idrætslederkursus er hårdt 
arbejde, men også enormt 
sjovt! Vi har haft alle mulig
heder for at bruge vores fan
tasi og kreativitet. Det er

herligt at få lov til at bruge 
sig selv, være lidt skør, få 
sved på panden og afprøve 
sig selv i nye situationer. 
Kurserne har været meget 
indholdsrige både hvad an
går idrætsaktiviteter, lege, 
kultur og hyggeligt samvær.

Godt rustede
Vi har arbejdet i gym

nastiksal, hal, svømmehal, 
på græsplænen, ved stranden 
og i klitterne. Vi har cyklet 
gade op og gade ned i Brøn1 
derslev, haft højskoleaften, 
afdansningsbal i bedste 60’er 
stil, og meget meget mere.

Takket være nogle dyg
tige instruktører fra Nordjyl
lands Idrætshøjskole og 
Idrætshøjskolen i Århus, er 
vi nu godt rustede til at blive 
igangsættere.

Aktivitetskonsulenterne 
Jesper og Alice har i høj 
grad også bidraget til at kur
sernes kvalitet var i top. De 
har deltaget i aktiviteterne 
på lige fod med os andre, og

deres gejst havde en god 
virkning.

Det er rart at vide, at vi 
kan hente råd og vejledning 
hos jer, når vi nu skal have 
gang i familieidrætten i sam
menslutningerne. Så - selv 
om der er lang vej til Brøn
derslev herude fra Vestjyl
land, og selvom jeg næsten 
ikke kunne kravle ud af sen
gen mandag morgen på 
grund af ømme muskler, har 
jeg ikke et øjeblik fortrudt, 
at jeg meldte mig til familie
idrætskurserne.

Tak til instruktører, akti
vitetskonsulenterne, og ikke 
mindst tak til de dejlige, po
sitive mennesker jeg lærte at 
kende på kurserne. Jeg 
håber meget at vi ses igen.

Får gnisten igen
Jeg vil også gerne fortælle 

lidt om problemløsningsmø
derne. Jeg har deltaget tre 
gange, og det har hver gang 
været meget lærerigt. Det er 
rart at få lov til at diskutere

de ting der kan være vanske
lige i det daglige forenings
arbejde. Det betyder meget 
- ihvertfald for mig - at få 
lov til at udveksle erfaringer 
med andre. Det giver mig 
gnisten til at fortsætte som 
frivillig leder.

Jeg har fået meget ud af at 
høre, hvordan mere erfarne 
firmaidrætsledere tackler for
skellige problemer.

Forbundskonsulenterne 
har holdt gode oplæg om de 
forskellige problemstillinger 
vi møder ude i sammenslut
ningerne. De har formået at 
skabe en dialog hvor alle, 
både de erfarne og os min
dre erfarne ledere, er kom
met til orde.

Jeg håber problem
løsningsmøderne er kommet 
for at blive, for det giver som 
sagt meget at snakke med an
dre om, hvad vi går og gør i 
sammenslutningerne.

Fremtidsvisioner er noget 
af det vi sjældent har tid til 
på bestyrelsesmøder, men

1 2



Firm aidræt

på problemløsningsmøder 
opstår mange gode ideer til, 
hvad vi vil med firmaidræt
ten fremover. Jeg tror på, at 
det er med til at sætte skub i 
noget nyt ude i sammenslut
ningerne, så jeg kan kun op
fordre til at fortsætte disse 
møder. Tak til Jørgen, Jan 
og Steff for råd og vejled
ning på problemløsningsmø
derne, og tak til de øvrige 
deltagere for mod- og med
spil.

Ta' på kursus i DFIF
Til slut vil jeg opfordre 

andre til at tage på kursus i 
DFIF. Mangler du gejst og 
ny inspiration, og har du lyst 
til at videregive gode ideer 
til andre, så er alle mulighe
der til stede på et kursus, for 
her kommer alle af inter
esse. Det er aldrig spildt at 
lære noget nyt.

Mange hilsner fra en til
freds kursist.

Ældre i bevægelse - Aktivitetsbog

" Jeg er blevet lettere til bens. Jeg synes, jeg har fået en lidt 
lettere gang på jorden - også psykisk . " (Kvinde, 67 år).

Disse ord er hentet fra 
forskningsrapporten Ældre 
i bevægelse, der udkom i 
1988. Nu foreligger den 
længe savnede aktivitets
bog om ældreidræt:

Ældre i bevægelse. Akti
vitetsbog.

Denne bog er det kon
krete arbejdsredskab for 
alle der beskæftiger sig 
med ældreidræt og begre
bet “idræt for alle”, hvor 
idrætten i bred forstand er 
en samværsmulighed og et 
mødested for mennesker.

Til grund for Aktivitets
bogen ligger forskningspro
jektet Ældre og idræt, der 
blev gennemført ved Insti
tut for Idræt, Odense Uni
versitet i 1986-87.

Ideen var at undersøge, 
hvorledes idræt påvirkede 
ældres hverdag og livssitua
tion, og projektets mål var 
at videregive erfaringer 
med idræt og ældrear
bejde. Erfaringerne blev 
præsenteret i forsknings
rapporten, Ældre i be
vægelse, ligesom der blev 
lavet en video og et udstil
lingsmateriale om projek
tet.

I projektet deltog 64 
ikke idrætsvante ældre, 
fordelt på tre hold, og til

hvert hold var tilknyttet to 
instruktører, en kvindelig og 
en mandlig.

Forfatterne til Aktivitets
bogen var blandt instruk
tørerne, og de videregiver 
nu deres ideer til øvelser, 
aktiviteter og de erfaringer 
de indsamlede som instruk
tører. Aktivitetsbogen præs
enterer forslag og ideer til 
alsidige idrætslige aktiviteter 
for ældre, hvor øvelserne og 
aktiviteterne anvendes på 
tværs af de traditionelle 
idrætsdiscipliner og er tilpas
set ældregruppen. Mange af 
aktiviteterne kan dog også 
anvendes i andre sammen
hænge.

Øvelserne er velbeskrevet 
og inddelt i afsnit som f.eks: 
Navnelege, opvarmning, 
lege med småredskaber, fan
gelege, stafetlege, boldakti
viteter, vandaktiviteter, ori
enteringsløb, sanglege, dans, 
tillidsøvelser, drama, ud
spænding, afspænding - af
slapning og massage.

Desuden gives der bud 
på, hvordan det er muligt at 
arbejde på tværs af aktivite
terne ved at tage udgangs
punkt i et tema.

Et eksempel på et tema
forløb kan være: Fødder og 
gang, gøglerfest, cirkus,

erindring, kropsudtryk og 
musikoplevelse.

Bogen henvender sig 
ikke kun til folk der be
skæftiger sig med ældre
idræt, men også til en langt 
bredere gruppe. Folk der 
beskæftiger sig med familie
idræt og børneidræt vil her 
finde masser af øvelser og 
aktiviteter, man kan bruge i 
arbejdet i foreningerne.

En litteraturliste samt et 
stikordsregister gør bogen 
til et glimrende arbejds
redskab for mange forskel
lige grupper indenfor såvel 
social-, sundheds-, kultur
som fritidssektoren.

Idrætsundervisere på se
minarier, højskoler og uni
versiteter, instruktører og 
ledere i idrætsforeninger 
kan her finde inspiration 
til nye aktiviteter, ligesom 
ergo- og fysioterapeuter 
kan bruge aktivitetsbogen.

Lis Vivi Fonnesbæk 
Hansen og Siri Agnes Karl
sen. Ældre i bevægelse. 
Aktivitetsbog. Institut for 
Idræt, Odense Universitet, 
Odense Universitetsforlag, 
1991, 160 sider.
Pris. 158 kroner ind. moms.

John Thrane
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Kort & godt

Benspark 
i Slagelse

Slagelse Firma Sport har i 
hele 1991 fejret 50 års jubi
læum, med mange former 
for aktiviteter, og det har 
været et meget travlt år for 
alle frivillige ledere i SFS.

En af de ting som der har 
været fokuseret på i jubi
læumsåret er et forsøg på at 
starte nogle nye idrætsgrene 
op i SFS. Et af resultaterne 
af dette arbejde, blev opstar

ten på aerobic. Det var et 
forsøg på at sparke SFS ind i 
år 2000, og som man kan se 
på billedet, er formand Kaj 
Danielsen ikke bange for at 
gå i front og vise sig som en 
rigtigt firmasportsmand.

Den første aften vi havde 
aktiviteten på programmet 
mødte der ca. 50 mennesker 
op, store som små. Det var 
egentlig meningen at det 
skulle være en familieaktivi
tet, men med hensyn til 
kønsfordelingen er den no
get ulige!

Det ser ikke ud til, at der

er så mange mænd der øn
sker at dyrke en sådan 
idrætsgren, men så har vi da i 
det mindste aktiveret mor og 
børn sammen, og det er da et 
skridt i den rigtige retning, 
hvis man ønsker at inddrage 
familien i firmaidrætten.

Som man kan se på bille
derne, kan areobic dyrkes i 
en stilling som mange men
nesker holder meget af. 
(Helst den liggende tak!.)

Jan Reinhold 
Slagelse Firma Sport.

Rekordforsøg i Ikast

DART
Firmadartklubben 

“Spidsen” under Ikast 
Firma Idræt arrangerer lør
dag den 22. februar 1992 et 
rekordforsøg i enkelt- 
mandsdart. Her vil fire 
mand, hver især, på seks ti
mer forsøge at score 
270.000 point. Dartspil- 
lerne har trænet i mere end 
et halvt år op til rekordfor

søget, der laves for at 
skabe noget mere opmærk
somhed omkring dartspil- 
let. Rekordforsøget finder 
sted mellem kl. 11.00 og 
17.00, og alle er velkomne 
til at komme og se på. 
Yderligere oplysninger om 
arrangementet hos Freddy 
Juhl, dartklubben “Spid
sen”, tlf. 97 15 21 96.

Landsstævner vinter 1992
Husk sidste frist for tilmelding til vinterlands- 

stævnerne er den 10. februar 1992, hvor tilmel
dingerne skal være forbundskontoret i hænde.

Pistoler
Skive og Omegns Firma

idræt mangler pistoler. 
Findes der sammenslutnin
ger, som ikke har behov 
for sine pistoler og gerne 
vil sælge, så henvend jer til 
Heine Kristensen, tlf. 97 
52 70 49, bedst efter kl.
17.00.

købes
SKIVE OG EMEGNS 
I ^ M A I D R Æ T ^ g

Konkurrent ti 
Dansk Tipstje

Verdens største interna
tionale bookmakerfirma,
SSP Overseas Betting i 
London, har nu ansøgt om 
tilladelse til at udbyde spil 
i Danmark i konkurrence 
med Dansk Tipstjeneste, 
skriver Det fri Aktuelt den 
15. januar.

Selskabets direktør, 
Gunnar Dellner, udtaler, 
at med den fortsatte libera-

neste
lisering indenfor EF, hvor 
ingen må have monopol, 
regner SSP med, at have 
etableret sig ikke kun i 
Danmark, men også i de 
øvrige EF-medlems- lande, 
inden den 1. januar 1993.

SSP blev etableret for 16 
år siden, og har en omsæt
ning på 350 mio. kroner og 
over 200.000 registrerede 
kunder.
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Navnlig

Een gang firmaidræt 
■ altid firmaidræt

Næstformand i Aalborg 
Firmasport, Verner Søren
sen, fejrede den 19. decem
ber 1991 50 års fødselsdag.

Verner Sørensen var ind
til det netop afholdte 
repræsentantskabsmøde no
vember 1991 medlem af for
bundets styrelse, men op
nåede ikke genvalg til en ny 
fire-årig periode, hvad der 
naturligvis kom som en stor 
skuffelse for den sympatiske 
nordjyde.

Verner Sørensen kom 
med i firmasporten i Aal
borg i 1971, og har blandt 
meget andet siddet 15 år i 
badmintonudvalget. I 1978 
blev han valgt til næstfor
mand i sammenslutningen, 
der med over 14.500 medlem
mer er landets største bysam
menslutning.

I kraft af arbejdet som 
næstformand, har Verner 
Sørensen også haft meget 
med kredsarbejdet i Nord
jylland at gøre, og det bragte 
ham naturligt nok ind i bille- I

Verner Sørensen, næstfor
mand i Aalborg Firmasport.

det, da der var valg til for
bundsstyrelsen for fire år si
den.

Verner Sørensen har tidli
gere modtaget forbundets 
hæderstegn, ligesom han har 
modtaget AAFS' lederpokal 
og Sparekassernes Idræts
lederpris.

I forbindelse med fødsels

dagen, talte Anni Hvilsom 
fra AAFS' medlemsblad 
med Verner Sørensen, og 
han gav dette bud på fremti
den for firmaidrætten.

Familieidræt vinder frem
- Jeg tror, at familieidræt 

vil vinde mere indpas. Vores 
fritid skal fremover bruges 
sammen med familien, og 
hvis firmasporten er dygtige 
til at lave gode tilbud til fa
milieidræt, så tror jeg på, at 
det vil blive en af fremtidens 
store aktiviteter. Dernæst 
mener jeg, at vi skal komme 
med mange flere tilbud til 
vores pensionister og efter
lønsmodtagere, så vores faci
liteter i dagtimerne udnyttes 
endnu bedre, siger Verner 
Sørensen og fortsætter.

- Min egen fremtid er nok 
lidt mere uvis. Jeg har 
endnu ét år tilbage af min 
valgperiode som næstfor
mand i Aalborg Firmasport, 
men ingen kan vel sige no
get om næste valg. Hvis jeg 
kan bruges er jeg der. Een 
gang firmasport - altid fir
masport, men det er nok 
badminton, mit hjerte ban
ker mest for!

-jt-

Hæderstegn ril formand for DKSI
Poul Vistoft, Dansk 

Kødindustri- og Slagteri
idrætsforbund (DKSI), har 
den 22. december 1991 mod
taget DFIF’s hæderstegn.

Poul Vistoft har som for
mand for DKSI i mere end 
15 år, gjort et bemærkelses
værdigt stort stykke arbejde 
for at holde sammen på 
DKSI i en periode med 
mange fusioner indenfor

branchen, med deraf føl
gende problemer for firma
idrætten.

Poul Vistoft har i flere år 
siddet i fritidsnævnet og 
idrætssamvirket i Hadsten, 
hvilket DKSI ofte har kunne 
drage nytte af, når de mange 
stævner og arrangementer 
har været afviklet der.

I de første år indenfor 
firmaidrætten, var Poul Vis

toft en meget aktiv for
mand for idrætsklubben på 
slagteriet i Hadsten, tillige 
med, at han i en årrække har 
siddet som revisor i Lands
kredsen.

Forbundets hæderstegn 
blev overrakt af formand for 
Landskredsen, Kaj Christen
sen, i forbindelse med Poul 
Vistofts 50 års fødselsdag 
den 22. december 1991.

f>
CD-CF-D-CF

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 65 60 
Fax. 65 30 14 26 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 62 22 57 33

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 97 32 55 20

Næstformand:
Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 75 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 75 32 17 34

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tlf. 53 52 75 35

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 
3400 Hillerød 
Tlf. 42 26 96 43

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lovvej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 53 76 16 35 
Fax: 53 76 03 35 
Biltlf: 30 66 11 27

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grums trup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tlf. 98 51 01 01 
Fax. 98 52 02 35 
Biltlf: 30 66 11 26

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 64 47 33 17 
Fax. 64 47 33 87 
Biltlf: 30 66 11 25

Uddannelseskonsulent 
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 31 72 53

Aktivitetskonsulent 
Jesper Mathiesen 
Tronneallé 312 
5800 Nyborg 
Tlf. 65 30 15 05

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tårupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 65 32 50 15
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Postbesørget - 59103 
5000 Odense C

Findes der stadig lærker i Danmark?
A f Knud Halling 
Kongskilde Friluftsgård

Kan man ro i en 
træstamme? Hvordan 
smager det sorte på 
et snobrød? Får man 
ondt i maven af at 
spise brændenælder?

Det er altså ikke manu
skriptet til en TV-quiz, 
men blot en lille del af de 
erfaringer og oplevelser, 
man får oven i hatten, når 
man holder ferie på Kongs
kilde Friluftsgård.

Si' dav til koerne
Det er nu tredie år,

DFIF inviterer til familiefe
rie på dette sted, så er det 
egentlig for meget at be
gynde at tale om tradition?

Ihvertfald kan over hun
drede glade ferieholdere 
føre bevis for, at det er en 
rigtig god idé.

Friluftsgården ligger utro
ligt smukt i det frodige og 
grønne midtsjælland, tæt op 
til Mølledammen - det er en 
gammel møllegård - og to 
stenkast fra Tystrup-Bavelse 
sø med sandstrand og gode 
bademuligheder. løvrigt pas
serer Susåen gennem søen, så 
er man til kano, er det tæt på.

Skoven er lige uden for 
døren, og man har lov at 
strejfe om på mange af 
græsmarkerne og sige “dav” 
til forpagterens køer.

På cykel eller i bil er der 
yderligere en række spænd
ende udflugtsmål inden for 
rækkevidde. Middelalder
byen Sorø med Akademi, 
kirke og spændende museer, 
Trelleborg, Storebæltsprojek
tet (husk dykkerbriller),
Santa World, fiskerlejet Bis- 
serup, Kobæk Strand, Holste- 
inborg slot. Der er næsten 
ingen ende på herlighederne.

Møllegård og 
landsbysmeaie

Kongskilde Friluftsgård 
er sandelig også en messe 
værd. Som sagt en ombyg
get og udvidet møllegård, 
hvor det tætte og hyggelige 
præg er bevaret. Rare værel
ser og en dejlig kro i den 
gamle naturafdeling, der 
året igennem virker som 
naturskole.

Og det er måske en del 
af nøglen til de sidste års 
succes. DFIF har inddraget 
naturafdelingen i program
met for familieferien, der 
således er en skønsom 
blanding af idrætsaktivite
ter og naturaktiviteter, som 
supplerer hinanden på bed
ste vis.

Det hører med til bille
det, at Friluftsgården også 
omfatter en nyanlagt natur
legeplads, en arbejdende 
landsbysmedie, en vand
mølle med turbine og Dan
marks længste gennem
strømningsakvarium samt 
en stenalderboplads. Og 
det hører med, at køkke
net, ligesom den øvrige 
gård, lægger vægt på natur 
og sundhed, uden dog at 
være fanatisk.

Her på Kongskilde Fri
luftsgård glæder vi os me
get til igen at byde DFIF 
hjertelig velkommen, og vi 
skal gøre vores til, at alle 
får den velfortjente ferie, 
man drømmer om. Ferie til 
at være sammen, ferie til at 
lære andre at kende, ferie 
til en masse sjove aktivite
ter og spændende oplevel
ser.

Og ferie til at ligge på en 
grøn græsmark, kigge på 
sommerskyernes vældige 
landskaber og lytte til lær
kesangen.

Jo - for de findes endnu.
Velkommen til Kongs

kilde Friluftsgård.

NY FERIE TIL GAM LE PRISER
Dansk Firmuidrætsforbtiiid holder atter 
familieferie på Kongskilde Friluftsgård. 
Kategori A:
Værelse m. had, 3 prs + opredning kr. 1700,- 
Værelse m. had, I prs + opredning kr. 800,- 
Kategori li:
Værelse med fælleshad, 4. prs + opredning kr. 1400
Pension (daglige måltider + diverse)
pr. voksen kr. 750,-
pr. barn 4-11 år kr. 375,-
pr. barn under 4 år gratis
Alle priser er pr. uge.


